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Entrevista
per Guillaume Gratiolet

Se sentís una evolucion dels subjèctes 

sus ta cadena, la de martror es ben 
diferenta de tos corses.

Me pensi que serà de mai en mai atal, 

perqué tipicament la vidèo de Martror 

es la mena de vidèo que ara me sentissi 

de crear. Vau contunhar de far de 

corses, vertat es qu’ai un pauc daissat. 

Tre la debuta, l’idèa èra de subretot pas 

demorar sul format corses d’occitan e 

basta, voliái realament que foguèsse 

una cadena de creacion artistica, 

d’expression, per parlar de tot. Doncas 

ara soi a trabalhar sus de concèptes que 

son un pauc de la meteissa emocion 

que la vidèo de Martror.

Desvolopas ton costat contaire ?

Ieu m’agrada de parlar, de contar 

d’istòrias subretot, e de crear quicòm. 

Pòdi pas demorar sens far res, es fòrça 

problematic, de còps. Soi plan content 

qu’aja rescontrat un public, qu’i aja de 

monde que lor agrada çò que fau. Soi 

fòrça content de veire de monde que 

s’interèssan pas a l’occitan me dire : 

« Ieu, soi pas occitan, m’interèssa 
quitament pas de l’apréner, mas 

m’agradan tas vidèos, m’agrada lo 

concèpte, m’agrada çò que fas. » Fòra 
la lenga, fau un trabalh qu’a de valor 

per de monde.

as de projèctes a venir ?

Dins l’annada me vau concentrar 

sustot sus l’oralitat, trobarem mai 

d’istòrias, sus la cadena, ligadas a la 

creacion artistica, al conte... vos dirai !

Pauc a cha pauc me soi aprés a parlar 

mai lentament, a insistir sus tala o tala 

sillaba, s’es fach naturalament amb  

la pratica.

E aviás de nocions de television, per

 téner la camèra o far lo montatge ?

Aviái de pichòtas nocions de corts 

metratges abans, ai pas jamai fach de 

cinèma, mas ai agut d’amics que ne 

fasián. Ai fòrça soscat per far d’estudis 

de cinèma e doncas acompanhavi los 

amics sus de rodatges. Pòdi pas dire 

qu’ai una formacion, mas ai vist un pauc 

cossí se debanava, ai de nocions.

cossí far per se trobar un public ?
e lo fidelizar ? 

Ieu me pensi, per çò qu’es de la miá 

cadena, qu’es la personalizacion. Ensagi 

de crear un ligam mai personal qu’amb 

lo demai dels contenguts en occitan. 

Ensagi de far mai o mens çò que se fa 

endacòm mai amb lo francés, amb los 

youtubaires americans...

I a un youtubaire que t’a inspirat per

te lançar ?

Del temps que me lancèri i aviá la 

cadena nissarda Cultura Viva que fasiá 

de causas en nissart. Voliái pas copiar 

l’idèa, mas m’ajudèt a me dire que i aviá 

un public per de causas en occitan. Per 

ieu l’occitan es una evidéncia, poiriái pas 

far d’un autre biais, mas èri pas segur 

de trapar un public, e quand vegèri çò 

que fasiá Cultura Viva, me diguèri que i 

aviá de motivats qu’esperavan quicòm 

aital, me donèt fisança.

youtube.com/@Parpalhonblau


